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Emniyet Müdürü: 
“Vatandaşa kaba davranan 

polisin işine son verilir.” 

Üç belediye başkanı 
Baykal’a oy verecek 

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

06 Eylül 2012 tarihli yazısıdır.

2’DE

Gerçekleri 
öğrenebilme hakkı 

 4’TE

 

Ali İ. Kaya/Yeminli Mali Müşavir

7524 SAYILI (TORBA) KANUNLA 
YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER 

Mali bakış

Bir süredir gündemde olan Maliye 
Bakanı Mehmet Şimşek’in getirdiği Yeni 
Vergi düzenlemelerini içeren 7524 Sayılı 
Kanun, 2 Ağustos 2024 tarihli Resmi 
Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe girdi.

Yasa tasarısı gündeme geldiğinde;
Bazı vergi istisnalarının kaldırılacağı 

belirtilmişken, yasada önemli bir istisna 
kaldırımı yer almamıştır.

Bu neviden bazı istisnalar düşüldükten 
sonra tüm Kurumlar Vergisi 
mükelleflerine asgari kurumlar vergisi 
getirilmiştir.

Bir sonraki olay, bir öncekinden daha 
felaket olduğu için, hafızalarımızdan silinip 
gidiyor.

Artık az sayıda ki şehit haberleri, 
felaketleri kanıksadığımız için, sıradan 
haber gibi algılanıyor. Ne korkunç şey!

Patlamanın nedeni henüz bilinmiyor.
Genelkurmay ucu açık bir açıklama 

yaparken Bakan Veysel Eroğlu, patlamanın 
kesin bir kaza olduğunu resmi ağızdan 
açıkladı.

Bundan sonra ki aykırı açıklamalar, 
Bakan’ın resmi açıklamasına ters düşeceği 
için, kabul görmeyecektir.

Bir süre önce verdiğimiz haberde 
bir yurttaşın başına gelenleri, 
trafik memurlarının sürücüye 
karşı davranışlarını, hakaretlerini, 
seni döverim demesini vermiştik. 
Daha sonraki yayınlarımızda da 
yurttaşların gazetemize aktardığı 
trafikle ilgili dertleri aksettirmiştik. 

“Lan” diyen polis için 
tahkikat açıldı

CHP Kurultay Delegelerinin bir 
kısmı Ankara'da kulis çalışmalarına 
katılırken, delegelerden 15'inin 
değişimden yana olduğu, eski 
belediye başkanlarından Esat Kaya 
Turgay, Yaşar Ağyüz ve Ahmet 
Yılmaz'ın, Baykal 'a destek vereceği 
öğrenildi. Safını belirlemeyen 
tek kurultay delegesi Abdülkadir 
Ateş, Hasan Fehmi Güneş'in aday 
olmasını istiyor. 

MÖ 64 ile MS 24 
yılları arasında yaşamış, 
ünlü düşünür, antik 
Yunan coğrafyacısı, 
tarihçi ve filozof 
Amasyalı Strabon’un 
söylediği kabul edilen 
bir cümle var: “Tanrı, 
yarattığı kulunun uzun 
ömürlü olmasını isterse 
Datça Yarımadası’na 
bırakır.”

20 Ağustos 2016 yılında IŞİD tarafından Antep’in Şahinbey ilçesine bağlı Beybahçe Mahallesi’nde düğüne 
düzenlenen canlı bomba saldırısında hayatını kaybeden 40’ı çocuk 57 kişi anıldı… AKP’li belediyeler, 
yaşamını yitiren onlarca çocuk ve insan bu kentin insanı değilmiş gibi katliamla ilgili tek söz söylemedi…

Antep Beybahçe’de ülkenin en 
büyük çocuk katliamı yaşandı

Anma programına DEM Parti Antep il örgütü, Antep Emek ve Demokrasi Platformu bileşenleri, Emek 
Partisi (EMEP) Antep Milletvekili Sevda Karaca ve halk katılım gösterdi. Hayatını kaybedenlerin anısına 
olay yerine karanfil bırakıldı. AKP’li belediyelerin IŞİD saldırısının yıldönümünde gıkı çıkmadı…

Acıyla, öfkeyle yine 
burada bir aradayız

EMEP Gaziantep Milletvekili 
Sevda Karaca, ‘’Bugün ülkenin en 
büyük çocuk katliamının yaşandığı 
yerde, bu katliamın gerçekleştirildiği 
gün duyduğumuz acıyla, öfkeyle 
yine burada bir aradayız. Biz barış 
isteyenler, ekmeğin, işin, aşın barış 
ile kazanılabileceğini bilenler, biz 
Kürt’ün düğünün yas yeri olmasını 
istemeyenler, özgürlük ve demokrasi 
için yan yana gelenler olarak bu şehrin 
ve ülkenin en büyük katliamlardan 
birinin gerçekleştirildiği Beybahçe’de 
unutmamak ve unutturmamak için yan 
yanayız’’ şeklinde konuştu.

Adalet mücadelemiz 
mahkeme salonlarına 
sığmadı, sığmayacak

‘IŞİD çetelerini bu şehrin 
sokaklarında halkın üstüne bomba 
olarak yağdıranları unutmayacağız’ 
diyen Karaca, ‘’IŞİD güçlerinin 
ülkenin dört bir yanında sopa olarak 
kullananları, halkın barış talebini 
bastırmaya çalışanlar, IŞİD çeteleri 
serbestçe sokaklarda dolaşırken barış 
için mücadele edenleri Ankara’nın 
göbeğinde göz göre göre katledilmesine 
unutmayacağız. Tüm yargılama 
süreçlerinde Beybahçe’den Suruç’a 
kadar tüm katliamları bir zincir gibi 
birbirine bağlayanlar, adaletsizlik 
zincirini boynumuza bağlamak 
istediler. Adalet mücadelemiz mahkeme 
salonlarına sığmadı, sığmayacak’’ 
ifadelerini kullandı.

Katliamın arka planında 
bu sahnelemeyi ve hesapları 

yapanların hiçbirinin 
yargılandığını görmedik

Davanın avukatlarından Yakup 
Koca, ‘’Bu katliamda sorumluluğu 
bulunanların tamamının, piyonların 
değil, planlayıcıların yargılanması 
talebimiz vardı. Katliamın arka planında 
bu sahnelemeyi ve hesapları yapanların 
hiçbirinin yargılandığını görmedik. 
Göstermelik birkaç kişi yargılandı 
ve birçok katliamda olduğu gibi bu 
katliamda da bir ne nevi kan yerde 
kaldı. Ama demokrasi güçleri, barış 
emekçileri ve hak savunucuları olarak 
da bu katliamın bir gün aydınlanacağı 
umuduyla mücadelemizi devam 
ettireceğiz’’ dedi. 

Gece-gündüz demeden 
sadece akıtılan kanın 

hesabını sormak için gittik
‘İnsanlık ve halk düşmanı, huzura 

ve barışa düşman insanlar ve caniler 
tarafından büyük bir katliam yapıldı’ diyen 
Koca, ‘’Buradaki görüntüyü tarif etmek 
mümkün bile değildi. Yine sahnede IŞİD 
ve türevleri vardı. Suruç, Ankara, Amed’de 
planlanan tezgah burada da planlanmıştı. 
Çünkü Ankara, Amed ve Suruçta olduğu 
gibi sanıklar yargılama aşamasında buradan 
kaçırıldılar. Yaşanan acını tarifi yokken 
sanıkların daha rahat yargılanabilmesi 
için Kayseri’ye götürüldüler. Gece-gündüz 
demeden sadece akıtılan kanın hesabını 
sormak için gittik. Ailelerin çoğu bize eşlik 
dahi edemedi’’ açıklamasını yaptı.  Haber 
Merkezi 

Hastalar, kronik hastalık ilaçlarının 
farkını ödeyemez hale geldi

Gaziantep-Kilis Tabip Odası Başkanı 
Dr. Doğan Eroğulları, ‘’Yaratılan 
ekonomik kriz ile hastalarımız kronik 
hastalık ilaçlarının farkını ödeyemez 
hale getirdi. Emekli hastamız kronik 
hastalıklarının reçetesini eczaneye 
almaya, ellerinde reçeteleri ile 
gittiğinde reçete farkını ödemek 
için kredi kartı kullanmak zorunda 
kalıyor. Maliye bakanlığı işte bu iki 
reçetenin tek ödemesini bile vergi 
kaçakçılığı sayıp reçete sayısı ve fiş 
farkı var diye ceza kesmeye kalkıyor’’ 
dedi. 4’TE

Türkiye'de çocuklar 
yoksulluk
 kıskacında 2’DE

Gür İplik’te işten 
çıkarılmak istenen 
işçiler tazminat 
eyleminde

Antep'te Gür 
Cotton işçileri, 
tazminatları için 
eylem başlattı. İşçiler, 
işverinin kendilerini 
tazminatsız işten 
çıkarmaya çalıştığını 
söyledi. Eylemin 
ardından işveren 
işçilere iki gün 
sonra yeniden iş başı 
yapacaklarını 
söyledi 4’TE

Belediyeler çiftçiyi 
tüccara mahkum etti

Tüccar sayımız arttı
Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 

ile Şahinbey Belediyesi boz-kavlık 
fıstık alımına başladı. Ancak, 
fiyatlara tepki gösteren Gaziantep 
Ziraat Odaları Başkanları, 
belediyelerin çiftçileri tüccara 
mahkum ettiğinin altını çizdi. 

4’TE
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Aykut Tuzcu’nun 
06 Eylül 2012

tarihli yazısıdır

Patlamanın nedeni henüz 
bilinmiyor.

Genelkurmay ucu açık bir 
açıklama yaparken Bakan 
Veysel Eroğlu, patlamanın 
kesin bir kaza olduğunu 
resmi ağızdan açıkladı.

Bundan sonra ki aykırı 
açıklamalar, Bakan’ın resmi 
açıklamasına ters düşeceği 
için, kabul görmeyecektir.                                                                                                                                   
Ama gündemi sarsan 
açıklamalar yapan güvenlik 
ve siyaset analizcisi 
emekli tuğgeneral Haldun 
Solmaztürk, “Kaza olma 
ihtimali kaza olmama 
ihtimaline göre çok düşük” 
dedikten sonra önemli 
iddialarda bulundu:

“Bu muhimmat düşmekle 
patlamaz. Açıkça 
söylüyorum. Eğer 21:15’te 
bu patlama sayım sırasında 
olduysa bunun kabul 
edilebilir hiçbir tarafı yok. 
Hiçbir asker bunu kabul 
edemez. Savaşın ortasında 
değiliz ki, neden gece 
yapalım bunu. Şırnak’ta 
olsa çatışma varken olsa 
anlarım. Ama Afyon’dasınız. 
Gece görüş koşulları bu 
kadar sınırlı. Kaza ise akıl 
almaz bir kaza. Bunun 
hiçbir açıklaması yok”.                                   

Emekli İstihkam Albayı 
Durmuş Türemen’in analizi 
de çok ilginç:

“Sayım yapılırken 25 
kişinin bir arada olması 
tuhaf bir durum. Patlamanın 
yaşandığı saat da patlamanın 
sebebiyle çelişiyor. Sayım 
ancak saat 17.00’ye kadar 
yapılabilir. Eğer özel bir 
durum yoksa patlamanın 
meydana geldiği saatte 
depoların mühürlenmiş, 
kapılarının kapatılmış olması 
gerekirdi. Ancak olağanüstü 
durumlarda depolar açılır. 
Bu da nakil sırasında 
olabilir. Depolar, gece 
ancak olağanüstü şartlarda 
açılabilir. Sonra bir el 
bombasının gücü diğerlerini 
patlatmaya yetmez. Bu 
patlamanın yaşanması için 
bir yangın olmalı. Ayrı bir 
güç olmalı. Ya da sandıktaki 
bir el bombası patlarsa diğer 
sandıkları da etkileyebilir. Bu 
bile çok düşük bir ihtimal. 
Bu şiddetli bir yangınla 
ya da başka bir maddenin 
patlamasıyla olabilir”.                                                          
Böylece Uludere, Suriye 
sınırında denize düşen 
uçağımız ve daha bir çokları 
gibi, gerçeği hiç bir zaman 
öğrenemeyeceğiz.

Gerçekleri 
öğrenebilme hakkı 

Avukatlar ve hakimler
Avukatlıktan hakim ve savcılık mesleğine 

geçmek için sınava giren bazı adayların sınav 
sorularını önceden elde ettiği iddia ediliyor. 
Zaten sınav da iptal edildi.

Bu avukatlar sınavı kazansaydı, belki hakim 
olacak ve adalet dağıtacaklardı! Öyle mi?

                                ***
Hırsızlığı, torpili, kurnazlığı anlıyorum, bu 

sistemi insanlar kendine yarar temin etmek 
için seri şekilde kullanıyorlar. Yakalanmadığın 
sürece sorun yok! Ama enselenirsen, kendini 
yargıcın önünde bulursun. İşte felaket de 
burada başlıyor!

                                 ***
Arakladığı iddia edilen soruları önceden 

çalışıp, başkalarının hakkını gaspederek yani 
hem haksız, hem hukuksuz, hem de vicdanen 
kabul edilemiyecek bir yöntemle o koltuğa 
oturan sözüm ona yargıç, tasadüfen benzer bir 
suçla önüne gelen sanığa nasıl ceza verecek?

                                 ***
Belki o sanık, tesadüfen o koltukta oturan 

yargıcın geçmişini biliyorsa, “Ben senin kim 
olduğunu biliyorum, hangi yüzle bana ceza 
vereceksin?’ derse, ortada adalet mefhumu 
kalır mı?

                                ***
Bunlar, bu ülke vatadaşları için şaşırtıcı değil 

ama çok üzücü! Eminim en çok üzülenler de 
mesleğini severek yapan yargıçlar olmalı.

                                ***
Sınava giren avukatlara gelince…
Onlara ne denebilir ki! Onlar avukat!

Halıcılık fuarı
OFM’de bir yıl içerisinde çok sayıda fuar gerçekleşiyor.
Bazıları ‘Aç kapa Artema’ gibi fuarlar.
Bunların nedenini bilmiyorum. Fuarı organize 

edenlerin mi beceriksizliği, yoksa sektörlerin yanlış 
seçimi mi?

Halıcılık fuarları çok görkemli geçiyor, herhalde 
yararları açısından da bereketli olmalı diye 
düşünüyorum.

                                        ***
Halıcılığı çok ayrı bir yere koymak lazım.
Bu sektörün içinden dünya rekortmeni çıktı. Sektörün 

başarısı öyle anlatılacak gibi değil, bütün dünyaya ihracat 
yapıyorlar.

Sektörün Ocak-Ağustos, 8 aylık ihracatı 932 milyon 
dolar. Yıl sonunda 1.5 milyar doları yakalamaları işten 
bile değil. Gaziantep’in toplam ihracatının yüzde 25’ini 
halıcılar gerçekleştiriyor.

                                         ***
Bazı çevreler bu sektörün KDV iadesi ile zenginleştiğini 

iddia ediyor. Örneğin, 3 kuruşluk halıyı 13 kuruşa ihraç 
ederek, ayrı kurulan pazarlama şirketleri aracılığı ile 
haksız kazanç elde edildiğini anlatmak istiyorlar.

Başarılı olanın arkasından atılan çamur diye kabul etsek 
bile, 2011 yılında sektörün aldığı KDV iadesi, ithalat 
rakamı ve ödenen vergi açıklanırsa bütün şaibeler kalkar.

                                         ***
Ben halıcık sektörünü ‘kahraman’ sektör olarak 

değerlendiriyorum. Tasarımcılığı ile, ürün kalitesi ile 
bütün dünyada buldukları pazar ile Gaziantep’i halıcılığın 
dünyadaki merkezi yaptılar. Daha ne olsun…

Bir sonraki olay, bir öncekinden 
daha felaket olduğu için, 
hafızalarımızdan silinip gidiyor.
Artık az sayıda ki şehit haberleri, 
felaketleri kanıksadığımız için, 
sıradan haber gibi algılanıyor. Ne 
korkunç şey!     

Türkiye’de çocuklar, sağlıksız beslenmenin 
ağır sonuçlarıyla karşı karşıya. Son yıllarda 
artan ekonomik zorluklar ve sosyal 
eşitsizlikler, çocukların yeterli ve dengeli 
gıdalara erişimini engelliyor. Mevcut tablo 
çocuk işçiliğini de artırıyor.

İzmir Tabip Odası (İTO) Halk Sağlığı 
Komisyonundan Uzman Diyetisyen Dicle 
Dilan Salman ve TTB Halk Sağlığı Kolu 
Komisyonundan Halk Sağlığı Uzmanı Prof. 
Dr. Mehmet Zencir, çocukların ekonomik 
krizle artan beslenme sorunlarını ve çözüm 
önerilerini Artı Gerçek’e anlattı.

İzmir Tabip Odası (İTO) Halk Sağlığı 
Komisyonundan Uzman Diyetisyen Dicle 
Dilan Salman, çocukların sağlıklı beslenme 
hakkının günümüzde nasıl ihmal edildiğini şu 
sözlerle ifade ediyor:

“Çocuklar, meyve ve sebzeden hayvansal 
ürünlere kadar geniş bir beslenme yelpazesine 
sahip olmalı; yoğurt, ayran gibi süt ürünleri 
günlük menülerinde bulunmalı, vitamin ve 
mineraller açısından zengin gıdalara düzenli 
olarak yer verilmelidir. Sağlıklı beslenme bir 
lüks değil, hak. Ancak, kaç çocuğun bu tür 
sağlıklı gıdalara düzenli olarak ulaşabildiğine 
dair iç açıcı rakamlar veremiyoruz. Birleşmiş 
Milletler ’in hazırladığı raporda, 2030 yılına 
kadar 5 yaş altı bodur çocuk sayısının 
yüzde 40 oranında azalması, düşük doğum 
ağırlığının yüzde 30 oranında düşürülmesi gibi 
küresel hedeflerin hiçbirine ulaşamadığımızı 
görüyoruz. Bu, hedefe yönelik acil 
müdahalelere ihtiyaç duyduğumuzu açıkça 
ortaya koyuyor."

Salman, annenin yetersiz beslenmesinin 
çocuğun zihinsel gelişimiyle doğrudan etkili 
olduğunu da söylüyor. Ekonomik nedenlerle 
ek besine geçemeyen çocukların, yetersiz ve 
tek yönlü beslenme nedeniyle protein, mineral 
ve vitamin eksikliği yaşadığını anlatan Salman 
sözlerine şöyle devam ediyor:

"Bu durum, zihinsel gelişimleri üzerinde 
ciddi olumsuz etkiler yaratır. Okul çağında 
ise beslenme, öğrencilerin ders başarıları için 
kritik öneme sahiptir. Ancak yoksullaşma 
nedeniyle birçok çocuk okula aç gidiyor, 
kantinlerde 100-200 liralara varan tost, 
hamburger gibi çok da besleyici olmayan 
besinleri dahi alamamasına neden oluyor. 
Çocukların okullardan ayrılma sebepleri 
arasında sıklıkla çocuk işçiliğinin artması 
gösterilirken evde gıda olmamasından 
kaynaklı çocuklar ya çalışmak zorunda kalıyor 
ya da aç kalıyor."

Toplumsal eşitsizliğin giderek 
derinleşmesinin toplumsal iyilik halini yok 
ettiğini dile getiren Salman, “Eşitsizlik, 
toplumsal iyilik halini yok ediyor ve 
çatışmaları körüklüyor” diyor. Gıda 
güvencesizliğinin, strese, bedensel hastalıklara, 
çocukların mutsuzluğuna ve aile içi şiddete yol 
açtığını söyleyen Salman, şöyle devam ediyor:

"En temel ihtiyaçları karşılamanın lüks 
olduğu bir ülkede toplumsal iyileşme mümkün 
görünmüyor. Öncelikle bahsettiğimiz temel ve 
acilen çözüme ulaşması gereken sorunlardan 
başlanarak yeniden inşaya ihtiyaç olduğu 
gözüküyor. Belli başlı iyileştirmeler ile sorunu 
çözemeyecek kadar geç kalmış durumdayız. 
Bu nedenle artık çok daha büyük adımların 
atılması gerekiyor. Ailelerin alım gücünün 
artırılması, gıda desteğinin yaygınlaştırılması, 
okullarda ücretsiz öğün uygulamaları gibi 
adımların atılması gerekmektedir. Dünyanın 
birçok yerinde bu tür uygulamalar, çocukların 
beslenme durumunu iyileştirmekte önemli rol 
oynamıştır.

Yeterli beslenmeden sağlıklı seçeneklerin 
tercihine kadar birçok alanda iyileşmenin 
hızlıca sağlanması için en büyük adımlardan 
birinin çocukların beslenmesini güvence 
altına almak olduğunu görüyoruz. Akademik 
kaygının bu kadar yoğun olduğu bir toplumda 

akademik başarının gelmesi de zihnin 
çalışması için gerekli olan enerjinin ve besin 
öğelerinin gıdalarla sağlanacağını biliyoruz. 
Tüm bu nedenler göz önünde bulundurulsa 
eğitmek, bilinçlendirmek yerine daha pratik 
ve kamusal adımların atılması için çaba 
harcanmalı. Tüm bu kurucu müdahalelerin 
bizlerin yani toplumun örgütlenmesi ve karşı 
duruş sergilemesi ile mümkün olacağını kabul 
etmeliyiz. Bir kurtarıcı, iyi yönde değiştiren 
olmayacak ve üretimi gerçekleştirecek olan 
o kişiler bizleriz. Bizler katılmak ve omuz 
vermek zorundayız."

TTB Halk Sağlığı Kolu Komisyonundan Halk 
Sağlığı Uzmanı Prof. Dr. Mehmet Zencir, de 
yaşanan ekonomik krizin, pandemi, deprem 
gibi büyük travmatik olayların beslenmeyi çok 
daha fazla bozduğunu anlatıyor.

Bu tür krizlerin yol açtığı sağlık sorunlarının 
ilk görüneninin 5 yaş altı çocuklardaki 
yetersiz beslenme sonucu zayıflık ve bodurluk 
olduğunu söyleyen Zencir, verilen istatistiki 
bilginin sadece çocukların sağlığının değil tüm 
toplumun sağlığının göstergesi olduğunu, bu 
konuda paylaşılmayan verilerin gerçeklerin 
gizlenmesine ve müdahale edilememesine de 
yol açacağı için kabul edilemeyeceğinin altını 
çiziyor.

Zencir artan zamların aile bütçelerine 
etkisi ve bu durumun yetersiz beslenme ile 
sonuçlanmasına ilişkin ise şöyle konuşuyor:

"Beslenmenin yetersizliğini sadece gıda 
fiyatlarının artışı ile değerlendirmek çok yeterli 
olmuyor. Zamlara baktığımızda aldığımız 
gıdadan konut kirasına kadar temel yaşam 
gereksinimlerinin her geçen gün artan fiyatları 
ile karşı karşıya kalıyoruz. Asgari ücretin 
düşüklüğü, ücretlilere yapılan artışların 
enflasyonun altında kalması ailelerin alım 
gücünü çok olumsuz etkiliyor. Eğitim, sağlık, 
ulaşım, iletişim gibi birçok kamu hizmetinin 
paralı hale getirilmesi ve özelleştirilmesi 

nedeniyle artan hane harcamaları aileler 
için ekonomik krizi daha da derinleştiriyor. 
Kısıtlanan aile bütçesi nedeniyle artık nitelikli 
gıda seçimi hayal bile edilemez hale gelmiştir. 
Aileler bile bile düşük nitelikli gıdalar almak 
zorunda kalıyor, bu durumun özellikle 
çocukların beslenmesini olumsuz etkilediğini 
söyleyebiliriz."

Prof. Dr. Mehmet Zencir’e son günlerde 
çokça konuşulan aileler ve çocuklara 
beslenme okuryazarlığı verilmesi hakkında 
ne düşündüğünü sorduğumuzda ise şöyle 
yanıtlıyor:

"Yeni dönemde sıklıkla duyduğumuz bir 
kelime okuryazarlık. Ekolojik okuryazarlık, 
sağlık okuryazarlığı, medya okuryazarlığı 
gibi başına birçok kelime ekleyerek 
sayısını çoğaltabileceğimiz bir kavram 
olmuş durumda. Ancak bu temel meseleyi 
görmeyen buna çözüm üretmek için gerekli 
sorumlulukları sadece bireye yükleyen bir 
sistematiği getiriyor.

Eğer sağlıklı olan ürünün ne olduğunu 
okuyup anlayabilirsen etiketlerin nasıl 
okunacağını bilirsen sağlıklı beslenebilirsin 
gibi bir algı oluşturuluyor. Birçok ebeveyn, 
çocukları için neyin sağlıklı neyin sağlıksız 
olduğunu adı gibi biliyor. Ancak alım gücünün 
olmayışı, gıda enflasyonunun çığ gibi artarak 
devam etmesi, alım gücünün her geçen 
gün yok olması gibi birçok sorun beslenme 
okuryazarlığının bilinmesini anlamsız 
kılabiliyor. Çocuklar özelinde yetersiz 
beslenme ve toplumsal boyutta gıda krizinde 
tüm sorumluluğu bireye yükleyen kamunun 
sorumluluğunu, yükümlülüğünü reddeden bu 
anlayış ile bir yere varılamaz. Ekonomik krizin 
çözüldüğü, toplumsal refahın sağlanabildiği 
bir toplumda evet eğitmek, bilinçlendirmek, 

okuryazar hale getirmek önemli ve kıymetli 
ancak şu an gerçek çözüm bu değil. Çözüme 
başlanacak nokta da bilinçlendirmek, 
eğitmek değil."

Özellikle artan ekonomik krizle birlikte 
çocuklar, yetersiz beslenme nedeniyle fiziksel 
ve zihinsel gelişim sorunları yaşıyor. Bu 
durum, eğitim başarısını ve genel sağlık 
durumunu olumsuz etkileyerek, çocukların 
geleceğini tehdit ediyor.

TÜİK verilerine göre, Türkiye’de yoksulluk 
oranı yüzde 20’nin üzerinde. Bu yaklaşık 
17 milyon insanın yoksulluk sınırının 
altında yaşadığını gösteriyor. TÜİK’in 2022 
verilerine göre de çocukların yüzde 17’si 
yetersiz beslenme riski altında.

Sağlık ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı’nın 
verilerine göre, düşük gelirli ailelerin 
çocukları yüzde 20-25 yeterli ve dengeli gıda 
alımında sorun yaşıyor.

TEPAV raporuna göre, kişi başına medyan 
gelirin yüzde 60’ına göre hesaplanmış yoksul 
çocuk sayısı 2016’dan beri artış eğilimini 
sürdürerek 2022’de 9,59 milyon düzeyine 
ulaştı, 2017’den beri artış eğiliminde olan 
yoksul çocuk oranı ise 2022’de yüzde 42,4’e 
yükseldi.

UNICEF’in 2023 raporuna göre de dünya 
genelinde 5 yaş altı çocukların yüzde 45’i 
yetersiz beslenme riski altında, bu durumun 
en büyük nedenlerinden biri yoksulluk ve 
gıda güvenirliği sorunları.

Son yıllarda yaşanan ekonomik kriz ve 
gıda fiyatlarındaki artış, çocuk işçiliğini de 
artırmakta. Türkiye ‘de 2022 verilerine göre 
çocuk işçiliği oranı yüzde 4 civarındayken, 
bu oran bazı bölgelerde ve yoksul ailelerde 
daha yüksek seviyelere çıkabilmekte. 
Artıgerçek

TÜİK verilerine göre Türkiye'de çocukların en az yüzde 17'si yetersiz beslenme riski altında. Uzmanlar, sağlıklı beslenme 
hakkının yalnızca ailelere yüklenen bir sorumluluk olmaktan çıkıp toplumsal bir mesele haline gelmesi gerektiğini vurguluyor

Türkiye'de çocuklar 
yoksulluk kıskacında
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Bir süre önce verdiğimiz 
haberde bir yurttaşın 
başına gelenleri, trafik 
memurlarının sürücüye 
karşı davranışlarını, 
hakaretlerini, seni döverim 
demesini vermiştik. Daha 
sonraki yayınlarımızda da 
yurttaşların gazetemize 
aktardığı trafikle ilgili 
dertleri aksettirmiştik. 

Konuyla ilgili olarak 
görüştüğümüz Emniyet 
Müdürü Şükrü Nail Atalay 
hiç kimsenin emniyet 
mensuplarını mahcup 
edecek davranışlarda 
bulunamayacağını, 
vatandaşa sevgi ve saygıyla 
davranılması gerektiği 
ifade ile şunları söyledi: 
«Yayınınız üzerine 
trafik memurlarının 
davranışlarıyla ilgili 
soruşturma başlamıştır. 
Tahkikat sonucuna 
göre kanuni muamele 
yapılacaktır. Hiç 
kimsenin polisleri, 
emniyet teşkilatını küçük 
düşürecek davranışlara 

girmeye hakkı yoktur. 
Polis vatandaşa sevgi 
ve saygıyla davranmak 
mecburiyetindedir. 
Memurlarımın tamamını 
toplayarak kendilerine 
bunları anlattım. 
«Kanunları çiğneyen, 
vatandaşa kötü ve haksız 
davranan memurun 
aramızda yeri yoktur. 
Derhal işine son verilir. 
«Vatandaşın başı sıkışınca 
polise koşar, ondan yardım 
ister. Polisin de görevi 
yardıma muhtaç olana 
yardım elini uzatmaktır.» 
Soruşturmanın polis 
disiplin kurulu tarafından 
yürütüldüğü, kurulun 
çalışmaları sonunda 
ortaya çıkacak duruma 
göre cezai işlem yapılacağı 
veya suçsuz bulunacağı 
bildirildi. 

Tüm Gaziantepliler 
vatandaşlara karşı daima 
kırıcı, kaba ve haşin 
davranan trafik görevlileri 
hakkında varılacak kararı 
merakla bekliyor.

“Lan” diyen polis için tahkikat açıldı

Emniyet Müdürü: “Vatandaşa kaba 
davranan polisin işine son verilir.” 

Polis disiplin kurulunun kararı merakla bekleniyor

Emniyet Müdürü 
Şükrü Nail Atalay'ın 
hanımı Sevim Atalay 
başkanlığında, emniyet 
mensuplarının eşleri 
tarafından düzenlenen 
kermeste 900 bin 
lira gelir sağlandı. 
Yardımsever hanımlar 
tarafından ve emniyet 
memurlarının eşlerince 
hazırlanan çeşitli eşyalar 
açık artırma yoluyla 
kermeste satılarak 
gelir sağlandı. Emniyet 
mensuplarının eşleri 
tarafından düzenlenen 
kermes sonunda elde 
edilen 900 bin lirayla 
kenar semtlerdeki 
orta dereceli okullarda 
okuyan yoksul ve 
başarılı öğrenciler 
baştan aşağı giydirilecek. 

Konuyla ilgili olarak 

bilgi veren Emniyet 
Müdürü, «Orta dereceli 
okullardan kenar 
semtlerde okuyan fakir 
ve başarılı öğrencilerin 
listesini istedik. 
Yakında bunları kız 
ve erkek olmak üzere 
giydireceğiz. Şimdilik bir 
sayı söyleyemem. Belki 
giyecek eşyası alacağımız 
müessese sahipleri 
de ikramda bulunur, 
yoksul çocuklarımıza 
yardımı düşünür. Yüzün 
üzerinde olacağını 
tahmin ediyorum.» 
dedi.

Yoksul ve başarılı 
orta dereceli okul 
öğrencilerinin 
önümüzdeki günlerde 
giydirilerek bayram 
sevinci yaşamaları 
bekleniyor.

Hanımlar başarılı oldu
Emniyet mensuplarının eşleri topladıkları 

parayla yoksul ve çalışkan öğrencileri giydirecekler

Gaziantep Ticaret ve Sanayi Odası 
tarafından alınan karar gereğince 23 
Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk 
Bayramı dolayısıyla çocuklar için 
indirimli satışlar yapılacak.

16-27 Nisan tarihleri arasında 
çocuklar için oyuncak, giyim eşyaları ve 
hediyelikler indirimli olarak satılabilecek. 
İndirimli satış yapmak isteyen firmalar 
Ticaret ve Sanayi Odası başkanlığına 
müracaat ederek indirimli satış yapma 
izni ve belgesi alacaklar.

Ticaret Odası tarafından yapılan 

açıklamada mevsim sonu tenzilatlı 
satışlarla ilgili mesleki karar gereğince 
indirimli satış yapacak olan firmalardan 
herhangi bir teminat yatırılması 
istenmeyecek. Eski karar, çocuklar için 
yapılacak olan indirimli satışlarda da 
aynen geçerli olacak. Ulu önder Atatürk' 
ün Türk çocuklarına armağan ettiği 
23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk 
Bayramı dolayısıyla Gaziantep Ticaret 
ve Sanayi Odasının da aynı paralelde bir 
karar alarak çocuklarımıza gösterdiği 
yakın ilgi ve saygı takdir topladı.

Çocuklara tenzilatlı satış
Ticaret Odası 23 Nisan Çocuk Bayramı 

nedeniyle çocuklara ucuz oyuncak satılmasını istiyor

Kutlanacak olan 21. Kütüphanecilik 
Haftası dolayısıyla hafta boyunca 
kütüphane sergi salonunda çeşitli 
kitap ve süreli yayınlardan oluşan bir 
sergi düzenlenecek. Yeni yayınların 
okuyuculara tanıtılmasına çalışılacak. 
Atatürk köşesinde sergilenecek. Ayrıca 
1985 yılının Milletlerarası Gençlik 
yılı ilan edilmiş olması göz önünde 
tutularak gençliğin kütüphanelerden 

yararlanmasına çalışılacak. 21. 
Kütüphanecilik Haftası münasebetiyle 
çocuk kitaplarına da önem verilerek, 
çocuk kitaplarından oluşan bir köşe 
düzenlenip, tüm okuyucuların sergiyi 
hafta boyunca gezmeleri sağlanacak. 
Kütüphaneler tanıtılacak, çalışma sistemi 
ve nasıl faydalanılacağı hakkında bilgiler 
verilerek tüm okuyucuların kitap okuma 
alışkanlıkları kazanmasına çalışılacak.

Kütüphane Haftası başlıyor
Her yıl mart ayının son haftasının 

ilk günü kutlanan Kütüphanecilik Haftası başladı. 

Piyasaya sürülmek istenen yedi bin 
sahte Amerikan doları daha ele geçti

Emniyet müdürlüğü mali şube 
ekiplerince yüzlükler halinde yedi bin 
sahte Amerikan doları ele geçirildi. 1 

Mart 1985 günü piyasaya yüzlükler 
halinde sahte Amerikan doları sürmek 
isteyen şebeke elemanları Mali şube 
ekiplerinin giriştiği bir dizi operasyonla 
ele geçirildi.

Sahte dolara dikkat

Değişimden yana olan 
tavrımız değişmeyecek 

Uzun süredir CHP genel 
merkezinde değişim gerçekleşmesi 
gerektiğini ifade eden CHP 
Gaziantep II Başkanı ve Kurultay 
Delegesi Duran Ergetir, Ankara'da 
net bir tablo olmamakla birlikte 
Sangül'le Baykal'ın eşit şartlarda 
seçime gideceğini kaydetti. Sabah'ın 
telefonla sorularını yanıtlayan 
Ergetir, il başkanları toplantısında, 
baskı gören ve Baykal'dan yana imza 
kullanan bazı delegelerin bile sandık 
başında Baykal'a değil, Sarıgül'e oy 
vereceğine inandığını kaydederken, 
değişim konusunda ısrarcı olduğunu 
vurguladı. "Değişimden yana olan 
tavrımız değişmeyecek" diyen 
Ergetir, "Gaziantep örgütünde 
Sarıgül'den yana oy kullanacaklar 
çoğunlukta. Ancak sonuç olarak 
oylar gizli kullanılacak. Çok faklı 
sonuçlar çıkabilir. Ben mevcut 
yönetim lehine değil, değişim 
lehine oyların ağırlıkta olacağını 
düşünüyorum" diye konuştu. 

Peh denecek biri 
olursa değişim isterim 

Eski Belediye Başkanlarından 
Ahmet Yılmaz da gönlünün 
değişimden yana olduğunu, 
ancak değişimin daha kültürlü, 
donanımlı, ilkeli ve şaibesiz kişilerle 
düşünülebileceğini, Sarıgül'ün bu tür 
meziyetler açısından asla Baykal'a 
değişilmeyecek biri olduğunu dile 
getirdi. CHP'nin içinden geldiğini 
CHP'de yaşanan süreci ve kimin 
şaibeli olup olmadığını çok iyi 
bildiğini belirten Yılmaz, "Ahmet 

Yılmaz olarak ben de değişim 
istiyorum. Değişimi yaparken daha 
birikimli, daha kültürlü, daha bilgili, 
daha ilkeli ve özellikle de şaibesiz 
olanı istiyorum. CHP geleneğinden 
geliyorum, CHP'nin içerisinde 
kimlerin nerede, kimlerle yakın 
olduğu bilenlerden biriyim. Bu 
şartlarda ben değişimden yanayım 
derken, o koltuğu dolduracak, 
Atatürk'ün kurduğu partiyi daha 
ilerlere taşıyacak, sağlam, ilkeli ve 
ehil kişiler olduğuna inandığımda 
değişim isterim. Antep deyimiyle 
peh denecek biri olursa değişim 
isterim diye konuştu.

"Elimi vicdanıma koyup 
oyumu kullanacağım" 

Şu anda vicdani açıdan ve parti 
sorumluluğu açısından Deniz 
Baykal'ın diğer aday veya adaylardan 
daha ehil ve güvenilir olduğunu, 
bu nedenle Baykal'a oy vereceğini 
söyleyen Yılmaz, "Benim öncelikle 
vicdani ve partili olarak bir 
sorumluluğum var.

Sorumlu bir partili olarak elimi 
vicdanıma attığımda Amerika'nın 
değil, Türkiye'nin çıkarlarını ön 
planda tutacak, Mustafa Kemal 
Atatürk'ün ilke ve inkılapları 
doğrultusunda hareket edecek kişi 
olarak Deniz Baykal'ı gördüğüm için 
oyumu Baykal'a vereceğim" diye net 
açıklamada bulundu. 

YTP başarılı olsa Sarıgül 
CHP'ye döner miydi? 

Sarıgül'ün CHP'nin dışındaki 
partilere siyasi kariyer için siyası 
kariyer savrulduğunu, ancak çaldığı 
kapıların yüzünü kapatılması üzerine 

CHP'ye geldiğini, sırf değişim olsun 
diye bu kadar ilkesiz ve istikrarsız 
olan Sarıgül'e oy vermeyeceğini 
açıklayan Yılmaz, "Sarıgül, her 
şeyden önce İyi bir partili ve CHP'li 
değil. Biz 1990 seçimlerinde barajın 
altına düşüp ağladığımızda bunlar 
göbek atıyordu. YTP tutsaydı, Sarıgül 
yeniden CHP'ye döner miydi? 
Sarıgül YTP'nin tutmamasının 
üzerine araya en az 10 tane adam 
soktu. Genel Başkan onu partiye 
almak istemedi, aldıranlardan 
biri de Erol Çevikçe'ydi. Tayyip'le 
görüşmesinin altında yatan 
nedenlerden biri de kendisini 
belediye başkan adayı göstermelerini 
istemesiydi" diye konuştu.. 

Türk basını çok kötü 
bir dönem yaşıyor 

Yaygın basının donanımsız bir 
insan olan Sarıgül'ü bu kadar ön 
plana çıkarmasının altında yatan 
nedenin ekonomik kazanç olduğunu, 
basının en fazla kim menfaat sağlarsa 
ona hizmet ettiğini, Sarıgül'ün da 
basının bu zaafını bildiği için oyunu 
kurallarına göre oynadığını ifade 
eden Yılmaz, "Türk basını çok kötü 
bir dönem yaşıyor. Türkiye'nin bu 
duruma gelmesinde basının da rolü 
ve vebali çok, ama çok fazla. Bast nın 
bu durumunu bilen Sarıgül, parası 
ile istediğini yazdırabiliyor. Hal 
böyle olunca, yaygın basın gerçekler 
karşısında susuyor, olumsuz olayları 
ört bas ediyor" dedi. 

CHP, kurultaydan 
güçlenerek çıkacak 

Deniz Baykal'ın yıprandığını, ancak 
mevcut şartları değerlendirdiğinde 

en sağlam adayın yine Baykal 
olduğunu yineleyen Yılmaz. 
"Vicdanımı yaralamadan oyumu 
Baykal'a vereceğim. Deniz Baykal 
yıprandı, ben buna katılıyorum, 
ama tüm bunlara rağmen, şu anda 
CHP'de sorumluluk taşıyanlar 
kurultayda Deniz Baykal'a oy 
vereceklerdir" diye konuştu. 
Atatürk'ün kurduğu parti olan 
CHP'nin tüm olumsuz şartlara 
rağmen ayakta kaldığını, bundan 
sonra da kalmaya devam edeceğini 
belirten Yılmaz, kurultaydan sonra 
CHP'nin dimdik ve emin adımlarla 
yoluna devam edeceğini sözlerine 
ekledi. 

Görevimizi yapmayıp başka 
sorumlular arıyoruz 

Yaşar Ağyüz ise, Baykal'ın 
karşısına Sarıgül ve Livaneli dışında 
yüzü sola dönük, cumhuriyet 
değerlerinden ödün vermeyen bir 
aday beklediğini, ancak dün bu 
umudunun sona erdiğini, kurultay 
zemininde tartışmaları zararlı ve 
yanlış gördüğünü söylerken, "Sen 
kötüsün, ben iyiyim mantığıyla 
süren tartışmalar CHP'ye 
yakışmıyor. Onun için ben baştan 
beri beklemekten yanaydım. 
Umudum Sarıgül ve Livaneli 
dışında yüzü sola dönük, çağdaş, 
demokrasiden yana, cumhuriyet 
değerlerinden ödün vermeyen, 
sosyal devlet anlayışını öne çıkan, 
bir aday istiyordum. Bu saatten 
sonra bu umudum bitti. Ancak bu 
saatten sonra yapacağımız partimin 
yara almadan bu işten çıkmasını 
sağlamak" diye konuştu. 

Üç belediye başkanı Baykal'a oy verecek Üç belediye başkanı Baykal'a oy verecek 
CHP Kurultay Delegelerinin bir kısmı Ankara'da kulis çalışmalarına katılırken, delegelerden 15'inin değişimden 

yana olduğu, eski belediye başkanlarından Esat Kaya Turgay, Yaşar Ağyüz ve Ahmet Yılmaz'ın, Baykal 'a destek 
vereceği öğrenildi. Safını belirlemeyen tek kurultay delegesi Abdülkadir Ateş, Hasan Fehmi Güneş'in aday 
olmasını istiyor. CHP Milletvekili Ahmet Yılmazkaya, Baykal'ın en ateşli taraftarlarından biri olarak canla başla 
genel başkanının kazanması için mücadele verirken, Mustafa Yılmaz değişimden yana tavır koyuyor.

Aslantepe, İş Kur-İLO 
Türkiye Direktörlüğü ve 
Sosyal Taraflar işbirliğiyle 
kayıtdışı istihdama yönelik 
olarak, Gaziantep'te 
düzenlenen İl İstihdam 
Kurulu toplantısında yaptığı 
konuşmada, Türkiye'de 
kayıtdışı istihdamın 
önlenmesi için Hükümet'e 
teklif sunduklarını, bu 
alanda ilgili taraflarla 
çalışmalar yaptıklarını 
ifade etti. ILO'nun, 
emek ve sermayeyi bir 
araya getirerek, sağlıklı 
bir iletişim kurmayı 
hedeflediğini belirten 
Aslantepe, şunları 
kaydetti: "Sermaye ve 
emek arasındaki diyalogu 
güçlendirerek, kayıtdışı 
istihdamı en aza indirmek 
zorundayız. Yapılan 
araştırmalar, Türkiye'de 
kayıtdışı istihdamın yüzde 
55'lere ulaştığını gösteriyor. 
Bu çok yüksek. Avrupa 
Birliği (AB) ülkelerinde 
bu oran, yüzde 8- 10'lar 
civarında. 70 milyonluk 
Türkiye'de bu soruna kısa 
sürede çözüm bulmak zor 
ama bu konuda daha ciddi 
çalışmalar yaparak tarafları 
bir araya getirebiliriz" 
Aslantepe, Türkiye'de 
kayıtdışı istihdam sorununa 
çözüm bulmak için ilgili 
taraflarla ortak çalışmalar 
yaparak bir model 

oluşturmaya çalıştıklarını 
sözlerine ekledi.

 İşsizlik sorununa çözüm 
bulunmalı 

Vali Yardımcısı Gökhan 
Kişioğlu da işsizlik 
sorununa mutlaka çözüm 
bulunması gerektiğini ifade 
etti. İnsanlara iş bulunması 
ve kayıtdışı istihdamın 
önlenmesinin çok önemli 
olduğuna dikkati çeken 
Kişioğlu, şöyle konuştu: 
"Gelişen dünyada 
gelişmelere ayak uydurmak 
zorundayız. İşsizlik büyük 
bir sorun olarak karşımızda 
duruyor. Ülkelerin 
gelişmişlik seviyesi, huzur 
ve mutluluğun sağlanması, 
insanların iş bulması ve 
yeterli ücreti almasıyla 
mümkün olabilir. İnsanlara 
iş bularak yeterli ücreti 
vermeden sosyal refah 
sağlanamaz. Kayıtdışı 
istihdamın da önlenmesi 
gerekir. Bu amaçla 
Gaziantep'te ilgili kurum 
ve kuruluş temsilcileriyle 
bir araya gelerek toplantı 
yapıyoruz. Gaziantep'in 
birçok alanda olduğu 
gibi, kayıtdışı istihdamın 
önlenmesinde de öncülük 
edeceğine inanıyorum. 
Kayıtdışı istihdamın 
önlenmesi, hem haksız 
rekabeti ortadan kaldıracak 
hem de verimliliği 
artıracaktır."

Kayıtdışı istihdam 
yüzde 55'lere ulaştı 

Uluslararası Çalışma Örgütü Türkiye 
Direktörü Gülay Aslantepe, Türkiye'de 
kayıtdışı istihdamın yüzde 55'lere 
ulaştığını, buna karşın AB ülkelerinde 
bu oranın yüzde 8-10 olduğunu söyledi.
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Mali bakış
7524 SAYILI (TORBA) KANUNLA 

YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER 

Bir süredir gündemde olan Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek’in getirdiği Yeni Vergi 
düzenlemelerini içeren 7524 Sayılı Kanun, 
2 Ağustos 2024 tarihli Resmi Gazete’de 
yayımlanarak yürürlüğe girdi.

Yasa tasarısı gündeme geldiğinde;
Bazı vergi istisnalarının kaldırılacağı 

belirtilmişken, yasada önemli bir istisna 
kaldırımı yer almamıştır.

Bu neviden bazı istisnalar düşüldükten sonra 
tüm Kurumlar Vergisi mükelleflerine asgari 
kurumlar vergisi getirilmiştir.

Verginin tabana yayılması ve mevcut 
mükelleflerin dışında kalan kesimin de 
vergilenmesi amaçlar arasında sayılmışken 
bu konuda da bir yenilik gözlenmemiştir. 
Örnek olarak Basit Usul mükelleflerinin 
gerçek mükellef yapılması sağlanmamıştır. 
Gayrımenkullerden yeni vergi alınması yönünde 
bir düzenleme olmamıştır.

Son yıllarda Yurt dışı seyahatlerde Yüzde Otuz 
civarında bir artış olduğu ve 150 TL. olan Yurt 
Dışı Çıkış harcının 1.500 ile 3.000 TL. arasında 
artırılması şeklinde görüşler medyada yer 
almıştır. Esasen Yurt dışı Şengen v.s. vizesi için 
80-90 EURO civarında (Yaklaşık 3.000.- TL.) 
Vize ücreti ödenmektedir. Burada Yurtdışına 
vize için 3.000.- TL. ve daha fazla ücret ödendiği 
halde kendi Maliyemize ödenen harç için 1.500 
TL. harç fazla görülerek Yasada 500.-TL. olarak 
gerçekleşmiştir.

Beş Yıl Süreyle İndirilemeyen KDV’nin 
İndirim Hesabından Çıkartılarak Özel Bir 
Hesaba Alınması ve Gider Olarak Dikkate 
Alınması konusunda düzenlemeye gidilmiş ve 
İndirilemeyen bu KDV’nin Vergi İncelemesi 
sonucunda Gider olarak yazılabilmesine 
imkan sağlanmıştır. Bu düzenleme sonucunda 
düzenleme ölü doğmuştur. Bu enflasyonist 
ortamda 5 yıl indirilemeyen KDV. ni Özel 
hesaba alıp vergi incelemesiyle giderleştirmek 
uygulamada karşılığı olmayacak bir düzenleme 
demektir. Üstelik bu düzenlemenin yürürlük 
tarihi 01.01.2030 olarak belirlenmiştir.

 Oysa bu konuda Vergi incelemesi her 
zaman mümkün olması sebebiyle “DİLEYEN 
MÜKELLEFLERİN 2025 YILI SONUNDA 
DEVREDEN KDV.Nİ İHTİYARİ OLARAK 
GİDERLERLEŞTİRMELERİNE İMKAN 
VERİLEBİLSE İDİ BU KONU ÇOK SERİ 
BİR ŞEKİLDE ÇÖZÜLÜRDÜ.” Yine Vergi 
incelemesinde fark bulunduğu takdirde gerekli 
müeyyideler uygulanması mümkündür.

KDV İadelerindeki Esas Usulün Vergi 
İncelemesi Olarak Belirlenmesi konusunda 
düzenlemede “Bu Kanunun 21 inci maddesi ile 
Katma Değer Vergisi Kanununun “Yetki” başlıklı 
36’ncı maddesinde yapılan değişiklikle, KDV 
iadelerindeki esas usul, vergi incelemesi olarak 
belirlenmektedir.”

MÖ 64 ile MS 24 yılları arasında yaşamış, ünlü düşünür, 
antik Yunan coğrafyacısı, tarihçi ve filozof Amasyalı 
Strabon’un söylediği kabul edilen bir cümle var: “Tanrı, 
yarattığı kulunun uzun ömürlü olmasını isterse Datça 
Yarımadası’na bırakır.”

Bu hafta, çocukluk arkadaşım, Türkiye’nin yüz akı, 
dünyaca ünlü Tadım Kuruyemişlerinin sahibi, İsmet 
Tekinalp’in turizm sektörüne armağan ettiği Datça’da, Palaia 
Butik Otel’e konuk oldum.

Datça, antik adıyla Knidos, muhteşem bir doğa, yemyeşil 
ormanlar, badem ağaçları ve turkuaz deniziyle gerçekten 
yeryüzündeki cennet.

Kristal berraklığındaki denizi, bu muhteşem doğaya 
büyük bir saygı ile yapılmış, ağaçlar arasına gizlenmiş şık  
mimarisiyle insanı hemen büyülüyor.

Günümüzden 4 bin yıl öncesine ilk yerleşimlerin 
tarihlendiği Datça’da , MÖ 7. yüzyılda, yani günümüzden 
yaklaşık 2700 yıl kadar önce, Yunanistan'ın kuzeyinden 
gelen Dorlar tarafından kurulan Knidos antik kenti, hem 
kültürel hem de stratejik önemiyle ünlü bir şehir-devletti ve 
özellikle bilim, sanat ve ticarette önemli bir merkez olarak 
bilinirdi.

Biri ticaret diğeri askeri amaçlar için kullanılan iki limanlı 
bu muhteşem şehir, hem deniz ticareti hem de bilim ve 
sanat açısından önemli bir merkezdi.

Özellikle astronomi ve tıp alanında önemli bir yerleşim 
merkezi olan bu şehir devlette Knidos Tıbbı olarak 
bilinen bir tıp ekolü de tıp dünyasına armağan edilmiş. 
Ayrıca Mısır’daki ünlü İskenderiye Feneri’ni yapan mimar 

Sostratos, tarihe mal olmuş astronom, matematikçi ve 
filozof Eudoxus, Çıplak Afrodit Heykeli’nin heykeltraşı 
Praxiteles, doktor Euryphon, ünlü ressam Polygnotos da 
Knidos’lu ünlüler. Yeni çağdaki romancımız Can Yücel de 
Datça aşığı muhteşem edebiyatçımız.

Knidos’un bir diğer ve en önemli özelliği, dünyanın 
bilinen ilk çıplak tanrıça heykeli olan ünlü çıplak Afrodit 
heykeline ev sahipliği yapması elbette. O zamana kadar 
yapılan tanrıça heykellerinde tanrıçaların sadece göğüsleri 
açık çalışılırdı. Heykeltraş Praxiteles tarafından yapılan bu 
heykel, çıplak bir kadın tanrıça tasviri olması nedeniyle 
dönemin sanatında bir devrim olarak kabul edilir. Knidos 

Afroditi, güzelliği ve zarafetiyle Antik Çağ'ın en ünlü sanat 
eserlerinden biriydi, öyle ki başka ülkelerden sanatseverler 
sadece bu heykeli görebilmek için Knidos’a gelirlerdi. 
Gençler ona aşık olur, günlerce tapınaktan ayrılamazlardı. 
Öyküsü çok güzel: İstanköy (Kos) Adası sakinleri heykeltraş 
Praxiteles’ten Afrodit heykeli yapmasını isterler. Heykeltraş 
biri örtülü, diğeri çırılçıplak iki Afrodit heykeli yapar. 
İstanköylüler çıplak heykeli almaya çekinirler ve heykel 
Knidos’a kalır. Knidoslular da bu muhteşem, yekpare 
beyaz mermerden yapılan heykeli şehrin en gösterişli ve en 
yüksek tepesindeki devasa yuvarlak tapınağa yerleştirirler.

Yıllar sonra Knidos şehir devleti gücünü kaybetmeye 
başlar. Borçlarıyla baş etmeye çalışırlarken Bitinya Kralı I. 
Nicomedes, halkın tüm borçlarını sileceğini açıklar, yalnız 
bir şartı vardır: Güzeller güzeli çıplak Afrodit heykeli onun 
olmalıdır. Knidos halkı hemen bir referandum düzenler ve 
“hayır” cevabını verirler.

Yoksulluğa katlanabileceklerdir ama çıplak Afroditsizliğe 
asla..

Heykelin nerede olduğuyla ilgili, günümüzde rivayet 
muhtelif.  Bir kısım araştırmacıya göre Bizanslılar heykeli 
İstanbul'a götürüp Beyazıt'da Kızlar Sarayı'nın önüne 
diktiler ama çıkan büyük bir yangında heykel yandı, 
kül oldu. Bazılarına göre ise heykel çalındı. Bugün bu 
muhteşem heykelin antik çağda yapılmış  elliüç kopyası 
Münih, Paris Louvre ve Vatikan gibi ünlü müzelerde 
sergileniyor. 

Heykel bugüne kadar bulunamadı ama kaidesi Datça’da 
yerinde duruyor. Bu güzel öyküyü o büyülü atmosferde 
yaşamak ise paha biçilmez bir keyif oluyor…

Bugün, Knidos'ta biri 20 bin diğeri  5 bin kişilik iki antik 
tiyatro, 4500 kişilik bir konser alanı, tapınaklar, agoralar, 
üstü kapalı yürüyüş yolları olan stoalar, hala görülmesi 
gereken güzellikler.

Hastalar, kronik hastalık ilaçlarının farkını ödeyemez hale geldi
Yüzde 19 artış henüz cebimize girmeden eridi
‘21 Şubat’ta başladığımız vergide 

adalet eylemlerinin altıncı ayında, basın 
açıklamalarımızın yirmi dördüncüsündeyiz’ 
ifadelerini kullanan Eroğulları, ‘’Sağlık 
emekçileri ve emeğiyle geçinen binlerce çalışan 
bir yandan hayat pahalılığı altında ezilirken, 
diğer yanda iki katına çıkan vergi kesintileri 
nedeniyle yaşamını idame ettirmekte zorlanıyor. 
Haziran ayında kamu çalışanlarına yapılan 
yüzde 19 artış henüz cebimize girmeden 
eridi.  Enflasyon farkı olan zamla Ocak ayında 
aldığımız ücreti ancak alabilir hale geldik. 
Önümüzdeki 5 ay boyunca artacak olan 
kesintilerle yılın ilk ayında aldığımız ücretin 
altında bir gelirle karşı karşıya kalacağız’’ 
açıklamasını yaptı. 

Vergi de adaletin sağlanmasını istiyoruz
Eroğulları, ‘’Maliye Bakanı vergide adalet 

dedi. Sağladığı tek adalet, vergilerimizle 
yapılan köprülerden, yollardan geçenden 
de geçmeyenden de parasını alması oldu. 
İki haftadır eczanelerden denetim bahane 
edilerek vergi baskınları yapılırken vergi 
ödemeyen vergi muafiyeti getirilen imtiyazlı 
şirketlerin bilgileri basına bir bir yansıyor 
ve buna yönelik hiçbir şey yapılmadığını 
görüyoruz. Oysa Bakanın kendisi kimin vergi 

kaçırdığını biliyor. Bu ülkenin ekonomik 
krizinden zenginleşerek, enflasyondan aşırı kar 
ile çıkan sermayedarlardan değil biz emeğiyle 
geçinmeye çalışanlar, emekliler, enflasyonun 
altında ezilenler olduğunu biliyoruz’’ ifadelerini 
kullandı. 

Verilen sözler bir an önce tutulmalı
Maliye Bakanı’na seslenen Eroğulları, 

verilen sözlerin tutulmasını vergide adaletin 
sağlanmasını istedi. ‘’Bakanın sözleri ile her ay 
5 milyon lira harcayanların vergi ödemediğini 
biliyoruz. Daha bu hafta Gaziantep’te bir tekstil 
firmasının 9 bin 431 lira, yanlış duymuyorsunuz 
sadece 9 bin 431lira vergi ödediğini 
öğreniyoruz. Maliye Bakanına 24. Defa 
sesleniyoruz söz verdiğiniz gibi vergide adaleti 
sağlayın, sözünüzü tutun. Ekonomik krizinizi 
biz sabit gelirlilerin sırtına yüklemekten 
vazgeçin. Mahallemizdeki eczaneye baskın 
yapmak kolay, bir kez olsun her gün milyarlarca 
lira kazanan sermayedarların kapısına uğrayın’’ 
çağrısında bulundu.

4 kişilik ailenin yoksulluk sınırı 67 bin lira
Eroğulları, ‘’Bugün 4 kişilik ailenin yoksulluk 

sınırı 67 bin lira. Memleketimizin büyük 
çoğunluğu yoksulluk sınırında bir ücreti hayal 
bile edemiyor. Ama siz bu ücreti alandan 30 
bin lira vergi kesmeyi reva görüyorsunuz. 

Ama devasa tekstil firmaları 3 yılda 9 bin 
431 lira vergi ödemiş, onlara vergi kaçağı 
sormuyorsunuz. Yarattığınız ekonomik 
krizin biz sabit gelirlileri sağlığından ettiğini 
biliyoruz, her gün hastalarımızdan duyuyoruz. 
Ne tedavilerini olabiliyorlar ne sağlıklı 
beslenebiliyorlar, ne randevu bulabiliyorlar. Bu 
bizim reçetemizle düzelecek bir sağlık sorunu 
değildir. Ancak siz de biz emekçilere acı reçete 
dayanmaktan vazgeçin’’ şeklinde konuştu. 

Şehir hastanelerine ödenilen
42 dakikalık kira ile 1 ASM yapılabilir
Gaziantep-Kilis Tabip Odası Başkanı Dr. 

K. Doğan Eroğulları, konuşmasını şöyle 
tamamladı: ‘’Bizden topladığınız vergilerimizi 
bizim için harcayın. Her gün bir yangın 
haberi ile sarsılıyoruz. Ancak vergilerimizin 
yangın söndürme araçları değil protokol 
araçları için harcandığını görüyoruz. Söz 
verdiğiniz görevinizi yapın, bizden topladığınızı 
bizim için harcayın. Bizim vergilerimizle 
şehir hastanelerinin bir avuç müteahhidine 
milyarlarca dolar veriyorsunuz. O şehir 
hastanelerine ödediğiniz 42 dakikalık kira ile 1 
ASM yapılabilir. Siz bunu yurttaşlara değil bir 
avuç sermayedarınıza harcıyorsunuz. Biz de 
randevu peşinde, doktor peşinde, ilaç peşinde 
koşmak zorunda kalıyoruz.’’ Haber Merkezi

Üreticiler hayal kırıklığı yaşadı
Gaziantep Büyükşehir Belediyesi ile Şahinbey 

Belediyesi boz-kavlık fıstık alımının startını verdi. 
Boz-kavlık alım fiyatının 270 ile 300 lira arasında 
olduğu açıklandı. Ama fiyat hem üreticilerin 
hem de Gaziantep Ziraat Odaları Başkanlarının 
tepkisine yol açtı. 

Büyükşehir ve Şahinbey Belediyeleri 
piyasa girdi, tüccar sayımız artmış oldu

Önümüzdeki yıl fıstığın olmadığını dolayısıyla 
da fiyatların yüksek olacağını duyuran Şahinbey 
Ziraat Odası Başkanı Ali Çolak, ‘’Tüccar, çiftçinin 
elinden ucuza aldığı fıstığı önümüzde ki 2-3 katına 
satacak. Depolayan tüccarlar, piyasadan tüm fıstığı 
çekecek çiftçinin kazandığı paranın daha fazlasını 
kazanacak. Açıklanan fiyat çiftçilerimiz de hayal 
kırıklığı yaşattı. Maliyetlerin artışı ve önümüzdeki 
yıl olmadığını göz önüne alarak fiyatın 330 ile 
340 lira arasında olması gerekiyordu. Yine çiftçiyi 
3-5 tüccara boğdurdular. Büyükşehir ve Şahinbey 
Belediyeleri piyasa girerek tüccar sayımız artmış 
oldu’’ dedi. 

Belediye fiyat açıkladığı 
gün fıstık fiyatları geriledi

Çolak, ‘’Büyükşehir ve Şahinbey Belediyelerinin 
fıstık alımı yapacağını duyurunca sevindik fakat 
fiyatların düşük olacağını tahmin etmiyorduk. 
TMO nasıl hububat fiyatını açıkladığında fiyatlar 
aşağıya düştüyse, aynı şekilde belediyelerde 
fiyatları açıkladığı gün fiyatlar geriledi’’ diye 
konuştu. 

’Belediye Başkanlarından, fıstığın sorunlarını 
Tarım ve Orman Bakanı’na anlatmaları 
beklerdik’ ifadelerini kullanan Çolak, ‘’TMO 
tarafından bir taban fiyat açıklanıp alım yapılması 
gerekiyordu. Belediyeler, sadece boz-kavlak 
alımı yapacağını söylüyor, ama fıstığın 7-8 çeşidi 
var. Diğer fıstık çeşitlerinin fiyatı ne olacak? O 
yüzden bu işler belediyelerin işi değil, sadece 
belediye başkanlarından ve milletvekillerinden 
sorunlarımızı Cumhurbaşkanımıza kadar 
anlatmalarını beklerdik’’ serzenişinde bulundu. 

Şahinbey Belediye Başkanı Mehmet 
Tahmazoğlu, ‘Kilogramı 340 liradan alırım’ dedi

Şehitkamil Ziraat Odası Başkanı Cuma 
Yiğit, ‘’Yıllardan beri çiftçiye sahip çıkılmadı. 
Hububattan zarar eden çiftçiler Antep fıstığı 
ekmeye başladı. Dolayısıyla bölgemiz fıstık 
bölgesi oldu. Tarım ve Orman Bakanlığı Antep 
fıstığına sahip çıkmadığı için Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Fatma Şahin ve Şahinbey Belediye 
Başkanımız Mehmet Tahmazoğlu sahiplendi. 
Belediye başkanlarımız ile tüm ilçeleri dolaştık, 
boz-kavlak almaya karar verdiler. Şahinbey 
Belediye Başkanı Mehmet Tahmazoğlu, ‘Kilogramı 
340 liradan alırım’ dedi, lakin beklediğimiz fiyatın 
altında bir fiyat açıkladılar’’ dedi. 

Antep fıstığına sahip çıkılması lazım
Beklenildiği kadar fıstık olmadığını sözlerine 

ekleyen Yiğit, ‘’Türkiye genelinde 400 bin ton 
fıstık bekleniyor. Bu sene fıstık fiyat daha da çok 
aşağıya düştü. Birçok sanayici ve baklavacılar, fıstık 
üreticisi sayesinde o kadar para kazanıyor. En 

düşük fıstık fiyatının 340 olması gerekiyor. Çünkü 
4-5 ay sonra 400-500 liraya çıkacak. O yüzden 
Antep fıstığına sahip çıkılması lazım’’ çağrısında 
bulundu. 

Fiyatlar üreticilerimizi memnun etmedi
Yavuzeli Ziraat Odası Başkanı Bekir Sakar, 

‘’Büyükşehir ve Şahinbey Belediyelerinin 
açıkladığı fiyatlar üreticilerimizi tatmin etmedi. 
Girdilerin yüzde 100 ile 200 arttığı bir dönemde 
en düşük fiyatın 300 lira olması gerekiyordu, 
ama 300 liranın altında fiyat açıklandı. Şu an ki 
fiyatlar üreticilerimizi memnun etmedi’’ ifadelerini 
kullandı. 

Fiyatların bir an önce revize edilmesi lazım
Karkamış Ziraat Odası Başkanı İdris Bozkurt, 

‘’Bu sene fıstık da var yılı olmasına rağmen 
istediğimiz rekolteyi elde edemedik. Bunu da 
fırsata çeviren tüccarlar fiyatı düşürdü. Büyükşehir 
Belediyesi ve Şahinbey Belediyeleri boz-fıstık 
alımına başladı. Su altı diye tabir ettiğimiz boz 
fıstığın kilogramı 130 liraya kadar yükseldi, 
sonrasında 90 liraya kadar geriledi. Kilogramı 
340 liraya kadar çıkan boz-kavlık 270 liraya kadar 
düştü. Çünkü belediyeler geç alım yaptı. Bir an 
önce belediyeler belirlediği fiyatı güncelleyip 
serbest piyasanın üzerinde fiyat açıklaması 
gerekiyor’’ açıklamasını yaptı. 

Belediyeler, fiyat 
belirlerken görüşümüzü almadı

Bozkurt, ‘’Bir müdür ile görüşme yaptık ve 
fiyatı nasıl belirlediğiniz diye sordum; ‘’Fıstık 
halinde komisyoncuları aradık’ cevabını verdi. 
Komisyoncu kendisi alım yapıyor, yüksek fiyat 
söyler mi? Hiçbir Ziraat Odası Başkanı’nın 
görüşünü almadılar. Sahaya bizden beraber 
gezdiler, ama fiyat konusunda düşüncemize 
başvurmadılar’’ eleştirisini yaptı. 

Her zaman kaybeden çiftçi oluyor
‘Belediyelerin sahaya inme amacı çiftçiyi tüccara 

ezdirmemek için sahaya çıktı ama şu anda bunu 
göremiyoruz’ diyen Bozkurt, en düşük boz kavlak 
fiyatının 310 lira olmaması gerektiğini vurguladı. 
‘’Tüccar ile aynı fiyata aldıktan sonra fıstık almanın 
bir anlamı kalmıyor. Tüccar, ‘Çiftçi büyükşehir ve 
Şahinbey belediyelerinden umduğunu bulamadı. 
O zaman fiyatı ben belirlerim’ mantığıyla hareket 
edecek. Her zaman kaybeden çiftçi oluyor. Bu 
seneki fıstık hem geçen yılın hem bu senenin hem 
de önümüzdeki senenin olmak üzere üç senenin 
fıstığı. Seneye fıstık hiç yok. Boz kavlak ocak ya da 
şubat aylarında kilogramı 450-500 liraya çıkacak’’ 
şeklinde konuştu. 

Tüccarda, bu sene fıstık çok çiftçi borçlu 
istediğim fiyata alırım düşüncesi hakim

Araban Ziraat Odası Başkanı Hasan Altun, 
‘’Geçen yıl kilogramını 200 liraya sattığımız 
fıstık bu sene 150 liraya satılıyorsa bunun 
hesabını kim verecek? Girdiler yüzde 100-200 
artarken, fıstık fiyatlarının gerilemesi anormal bir 
durum. Tüccarda, bu sene fıstık çok çiftçi borçlu 
istediğim fiyata alırım düşüncesi hakim. Kırmızı 
kabuklu fıstığın kilogramı bir ay sonra 400 liraya 
yükselecek’’ tespitini yaptı. Haber Merkezi 

Tüccar sayımız arttı

Gür İplik’te işten çıkarılmak istenen işçiler tazminat eyleminde
Antep’te Başpınar 2. Organize Sanayi 

Bölgesi'nde faaliyet gösteren Gür İplik 
bünyesindeki Gür Cotton işçileri, bu akşam 
eylemdeydi. işverenin kıdem tazminatı 
vermeden işlerine son vermek istediğini 
söyleyen 60 işçi, Gür iplik önünde toplanarak 
eylem başlattı.

İşçiler, 26 Temmuz’dan sonra izne 
gönderildiklerini ve fabrika yetkililerinin 
kendilerine 19 Ağustos’ta yeninden işbaşı 
yapacaklarını söylediğini aktardı. Vardiya 
amirleri tarafından geçtiğimizi cumartesi 
günü gönderilen mesajda, "Salı günü 
çıkışlar verilecek" denildiği anlatan bir işçi, 
"'Kıdem tazminatlarınızı vereceğiz ancak 
ihbar tazminatı alamayacaksınız. İsterseniz 
mahkemeye gidin' dediler" ifadelerini 
kullandı.

Bir başka işçi de “İşveren, 'kıdem 
tazminatınızı da taksitler halinde ödeyeceğim. 
Hepsini birden ödemeye gücüm yok' dedi 
bize. Haklarımızı versin biz de işimize 
bakalım" diye konuştu.

Birleşik Tekstil, Dokuma ve Deri İşçileri 

Sendikası (BİRTEK SEN) Genel Başkanı 
Mehmet Türkmen, akşam saatlerinde 
fabrikaya giderek işçilerle görüştü. Türkmen, 
eylemdeki işçilere sendika olarak destek 
vermeye hazır olduklarını ve sürecin takipçisi 
olacaklarını söyledi.

Bu gelişmelerin ardından işverenin, işçilere 
iki gün sonra yeniden işbaşı yapacaklarını 
söylediği belirtildi. Artıgerçek

Organize sanayi bölgelerindeki meslek liselerine öğrenci 
başına 57.501 TL, dışındaki liselere 36.218 TL destek 
verilecek. Tebliğ, Resmi Gazete’de yayımlandı.

 Organize sanayi bölgelerinde ve organize sanayi bölgeleri 
dışında açılan mesleki ve teknik eğitim okullarında öğrenim 
gören Türkiye Cumhuriyeti vatandaşları için her eğitim-
öğretim döneminde yapılacak desteğe ilişkin tebliğ, Resmi 
Gazete’de yayımlandı.

Buna göre, organize sanayi bölgelerinde açılan özel 
mesleki ve teknik Anadolu liselerinde öğrenim gören 
öğrenciler için 2024-25 eğitim öğretim döneminde verilecek 
en yüksek destek tutarı, Motorlu Araçlar Teknolojisi ve 
Yenilenebilir Enerji Teknolojileri alanları için 57.501 TL; 
Organize Sanayi Bölgeleri Dışında Açılan Özel Meslekî ve 
Teknik Anadolu Liselerinde Öğrenim Gören Öğrenciler İçin 
en yüksek Eğitim ve Öğretim desteği ise Yenilenebilir Enerji 
Teknolojileri alanında 36.218 TL olarak belirlendi.

Belirlenen destek tutarları, Millî Eğitim Bakanlığı 
bütçesine bu amaçla konulan ödenekten karşılanacak. Bu 
Tebliğde yer almayan hususlarda düzenleme yapmaya ve 
uygulamada ortaya çıkabilecek tereddütleri gidermeye Millî 
Eğitim Bakanlığı ile Hazine ve Maliye Bakanlığı yetkili 
olacak. Artıgerçek

OSB’deki meslek liselerinde 
öğrenci başına 57.501 TL ödenecek


